
s 
 
GATU- O C H 
FASTIGHETSNÄMNDENS HANDIKAPPRÅD 

Protokoll nr 8, 
2004 

 
Innan sammanträdet (13.00-14.30) studeras 
tillgängligheten utanför och i Stadshuset och synpunkter 
lämnas på det som utförts och på det som planeras. Bl a 
framförs att det behövs bättre färg, - ljus – och 
materialkontrast och fler hörslingor. 
 
Tid:  Torsdagen den 19 augusti 2004 kl. 14.30-16.30.   
 
Plats: Stadshuset, Carl Albert-rummet. 
 
 
Justeras:  
 
 
Ken Gammelgård           Tommy Hagström 
 
 
Närvarande:  Ken Gammelgård (DHR) (ordf), Lasse  
Gustafsson (NHR), Elisabet Bergvall (R), Tommy 
Hagström, Åsa Jansson (RBU), Gunnar Slätt (FHDBF), 
Hjördis Stolt (Astma och allergi) och Monicka Zachari 
(SRF). 
 
Förhindrade: Katarina Härdmark-Sandström (Hjärnkraft) 
och Ulf Lettermark (SRF). 
 
Tjänstemän:  Kjell Engvall (§13), Lennart Klaesson,  
Lennart Nilsson, Anders Nyberg och Svante Wångberg 
(§9). 
 
§ 1. Fastställande av dagordning.  
Dagordningen fastställs på sätt som framgår av 
protokollet. 
 
____________________________________________ 
Adress: Box 8311, 104 20 Stockholm. Tel. 508 26 000. 



 
 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Ordföranden och Tommy Hagström utses. 
 
§ 3. Handlingars och lokalers tillgänglighet och  
användbarhet.   
Det framförs att allt fungerat bra. 
 
§ 4. Anmälan av protokolljustering.  
Protokollet har justerats och anmälts i nämnden. 
 
§ 5. Tillgänglighetsprojektet. 
a) Bas-programmet. Lennart Klaesson informerar om 
att texten i förslaget justerats. I några fall ställs högre 
krav än de som ställs i lagstiftningen. En kostnadsanalys 
har gjorts och den visar på att det inte blir ökade 
kostnader för vanliga lägenheter om man följer kraven 
på tillgänglighet från början. Möte kommer att hållas 
med direktörerna för GFK och SBK om förslaget och ett 
ärende planeras att tas upp i GFN och SBN denna höst.   
 
Rådet anser att, förutom det som tidigare framförts, 
skillnader i kontraster (färg, ljus och  material) ska 
uppmärksammas tydligare i programmet.  
 
b) Informationskampanj om tillgänglighet. 
Lennart Klaesson meddelar att bakgrunden är en motion 
och att uppdraget till GFK avser en informationskampanj 
med inriktningen En stad tillgänglig för alla - överallt. 
FO och fastighetsägarna centralt har kontaktats.    
 
I diskussionen framförs bl a följande idéer: 
- En person håller i det hela i likhet med 

tillvägagångssättet i Lillehammer, Norge. 
- Frukostmöten kan anordnas. 
- Hjälp tas av medierna för att föra ut budskapet.   
- Information lämnas om konkreta åtgärder som t ex 

varför en dörr måste ha ett visst mått. 
 



 
 
 
Rådet anser att GFK och SBK tillsammans bör utforma 
en strategi men anledning av Boverkets föreskrifter och 
allmänna råd om undanröjande av enkelt avhjälpta 
hinder till och i lokaler dit allmänheten har tillträde och 
på allmänna platser. 
 
§ 6. Inkomna protokoll mm. 
a) Kollektivtrafikutskottet nr 5, 2004. 
b) SBN:s handikappråd nr 10 och 11, 2004. 
c) KS:s handikappråd nr 5, 2004 samt 
minnesanteckningar 2004-05-19. 
Anmäls. 
 
§ 7. Inkomna skrivelser mm. 
a) Från Handikapprådet i Rinkeby och GFK om  
Ombyggnad av lekplatsen Hinderstorp,  Rinkeby.  
Rådet anser att frågorna om tillgänglighet bör lösas av 
kontoret och Rinkeby stadsdelsnämnds handikappråd.   
Rådet riktar kritik mot kontoret för handläggningen av 
ärendet och måste tyvärr konstatera att det är ett stort 
allmänt problem. Alla tjänstemän har inte uppfattat att de 
ska inhämta synpunkter från handikappråden. 



 
 
 
d) Från HO om otillgänglig yttermiljö p.g.a.  
bristande snöröjning. Svar till GFK har sänts till 
rådet för kännedom.  
Anmäls. 
 
HO förutsätter att kommunen ständigt arbetar för att 
förbättra snöröjningen och därmed också 
tillgängligheten.  
 
 e) Från BO om Barnperspektiv i handikappråden. 
(Rapporten från BO kan inhämtas på www.bo.se). 
 
BO är kritisk till att handikappråden saknar 
barnperspektivet. Rådet anser att förslag till lösningar 
som förbättrar situationen bör tas fram. Även Kommun-
HSO bör undersöka vilka möjligheter som finns.  
 
§ 8. Översynen av GFK:s organisation. 
Rådet vill yttra sig över utredningen och framföra att 
parkeringstillståndet för rörelsehindrade bör finnas kvar 
centralt och att Tillgänglighetsprojektet får arbeta vidare 
med att göra staden tillgänglig.  
 
§ 9. Program för Torshamnsgatan och Kista  
gård. SBN:s råd hade föreslagit att GFN:s råd ser på 
lutningar. Inbjudan hade sänts till rådet i Kista.  
 
Anders Nyberg och Svante Wångberg informerar om 
programmet. Syftet med det långsiktiga arbetet är att 
skapa en attraktiv och levande stadsmiljö med god 
infrastruktur med en bra koppling mellan t ex bostads- 
och arbetsområden. Breda gator med bl a gång- och 
cykelvägar ska byggas. Beträffande områdets lutningar 
kan inte stadens riktlinjer helt följas.   
Rådet framhåller bl a betydelsen av att: 
- Hela området ges en enhetlig karaktär så att det är lätt 

för synskadade personer att orientera sig.  
 



 
 
 
- Cykelbanorna ges tillräcklig bredd så att även person 

med elrullstol får plats.  
- Stockholm – en stad för alla (Utemiljöprogrammet) 

följs. 
- Att det lokala handikapprådet i Kista ges möjlighet att 

påverka arbetet. 
 
§ 10. Möte med SBN:s råd om Vällingby centrum 
2004-08-24 kl. 13.45.  
Rådet utser Lasse Gustafsson och Hjördis Stolt (ingår i 
SBN:s råd) att representera GFN:s råd.  
 
§ 11. Förslag till förbättringsåtgärder som inkommit 
till rådet och som förts vidare till berörda inom 
kontoret. 
a) Båtbryggan vid Riddersvik, Hässelby. RBU har  
genom ledamot i rådet framfört att bryggan inte är 
tillgänglig. 
 
b) Förbättring av gångväg (signalreglering vid 

övergångsställe) från T-banan till Gubbängshallen. 
SRF har påtalat behovet. 

 
c) Kontrastmarkering av trappa behövs vid 

stadsbibliotekets ingång till Talboksutlåningen, 
Odengatan 55. Ledamot i rådet påtalade behovet på 
rådets sammanträde 2004-06-10. 

 
d) Ramp från Ringvägen till Eriksdalsbadet. Det är svårt 
för synskadade att ta sig fram. Man vet inte var man ska 
gå och var cykelbanan är belägen. Gångbanan tycks leda 
ut i cykelbanan. Ledamot i rådet har framfört att det 
behövs förbättringar. 
Bordläggs. 
 
§ 12. Ärenden i nämnden 2004-06-15 och 2004-08-17.  
Bordläggs.   
 



 
 
 
§ 13. Program för ny väg till Solvalla, del av kv  
Ryttaren mm, Bromsten och Bällsta. Ärende i 
nämnden som rådet vill se närmare på.  
 
Kjell Engvall informerar om programmet. GFN och 
Stockholms travsällskap har kommit överens om att 
anlägga en ny tillfartsväg till Solvallas stallområde. 
Förslaget innebär att vägen anläggs från Gamla 
Bromstensvägen med en bro över Bällstaån och vidare 
via Körsvensvägen fram till Sulkuvägen. Vägen ges en 
bredd av 9 meter varav 1 meter på vardera sidan utgörs 
av en särskild markerad gång- och cykelbana.  
 
Rådet anser att lösningen med en meters bred gång- och 
cykelbana på vardera sidan är den bästa.     
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson  
Sekreterare 


